
YAM  bestyrelsesmøde 

 

Dato: Tirsdag d. 08.08.2023 

Kl.: Kl. 20.00 

Sted: 
Deltagere:  

Online, Teams-møde 

Astrid, Marie, Jonas, Lærke, Mette, Mette, Line, Sasia 

 

Dagsorden  
 Valg af referent : Sasia 

Seneste: Marie, Jonas, Line, Mette 

 

 Godkendelse af referat fra sidst (vedhæftet)  
      Godkendt 
 

 Status fra observatørposter  
 AM-pro - intet nyt. møde i september. 
 DASAM - intet nyt. Intet møde. 
 Videreuddannelsesudvalget - intet nyt.  
 

Marie er dog med i uddannelsesrådet i Region Øst. Her diskuteres om der måske skal oprettes 
en introstilling på Færøerne. Der er en ældre arbejdsmediciner deroppe. De mangler læger til 
alle afdelinger. Margrethe Bordado Sköld (PKL) er ved at forsøge at lave en intro. Evt. konf. med 
Holbæk eller Bispebjerg.  
Måske valgfrie halvår.  Måske i kombi med intern medicin.  Måske halvt år der og 1/2 år i DK. 
Fortsat under udvikling.  
 

 

 Middag i den nye bestyrelse 
Mette Madsen har sendt Doodle ud. Bliver det fredag den 15/9? 

15/9 i Odense. Line finder restaurant eller alternativt bliver det hjemme hos Line.  
 

 Temadag 
Vi holder fast ved torsdag den 16.november.  
Oplægsholdere? Format? Sted? 

Sasia og Mette Mohr har tidligere haft tilknytning til Arbejdsmedicin i Århus, vil prøve at 
kontakte sekretariatet i forhold til mulighed for lokale. Er det muligt? 

 

Overordnet tema - behandle arbejdsskadesager. Erhvervssygdomsudvalget. Spændende, 
svære og lærerige cases.  

 

Mette Mohr har kontaktet Ane Marie, Cheflæge i Århus. Vi må gerne være der. Sekretær har 
booket lokaler. Der vil være kaffe og der kan bestilles sandwich også.  
Sorosh booket. Han kan bruge 2 x 45 min. til at fortælle om arbejdet i 
erhvervssygdomsudvalget - casebaseret. Måske længere tid.  



Mette Morh vil spørge Sorosh om han efter cases kan lave oplæg til case i gruppearbejde, 
hvor vi selv skal søge viden og han måske faciliterer det. Små erhvervssygdomsudvalg.  
Astrid vil spørge Louise om der kan være en med fra AES til at uddybe/supplere. 
Arbejdstilsynet kan evt. komme og fortælle om deres opgave i erhvervssygdomsudvalget? 
Mette Madsen vil ringe og høre, hvad de evt. vil kunne tilbyde. Obs. på overlap. 

 

Indenfor de næste par måneder skal vi undersøge spisested i Århus. 
Astrid sender mail ud med info til alle medlemmer. Det bliver 10-17 med spisning 
efterfølgende. 
Mette Mohr skriver til sekretær Anne-Mette ang. bestille sandwich 

 
Brainstorm på andre ideer til indslag, hvis ovenstående ikke er muligt: 
Anette Kærgård, Gødstrup er i retslægerådet og miljøklagenævnet - kan fortælle om det.  
Lægekonsulenter ved AES - fx Harald.  
Arbejdsmediciner hos fagforening? Ann? Rådgivning, undervisning på lægekonsulent basis - 
Jonas 

Tage kontakt til Astrid og Pii (fra Århus) ift. deres undersøgelse - Sasia 

Line kan spørge i Grindsted om nogen har andre "bierhverv".  
 

Opfølgning d. 15/9 på bestyrelsesmødes i Odense. 
 

 Emneforslag til årsmødeudvalget 

Årsmødeudvalget har ønsket forslag til indhold til ”kompetencegivende blok” til årsmødet. 
Centralt/særligt kompliceret emne indenfor arbejdsmedicin. Der vil være opdeling mellem 
”psykolog fokus” og et ”læge fokus”.  

Årsmødet har næste møde i september. 

Hvis man arbejder sammen med nogen i årsmødeudvalget, spørg gerne ind til om de kan 
uddybe hvad de havde forestillet sig. 

 Ideer: Svært at finde et emne, der rammer alle.  
Evt. et diskussionforum.  
-I HU er der undervisning i at beregne etiologiske fraktioner, men ingen speciallæger gør dette. 
Diskutere, hvorfor vi ikke bruger det, hvis det er vigtigt på kurser.  
Det kan måske ensrette vores vurderinger, hvis alle gjorde det.  
De fleste har kun hørt om det til undervisning.  
-Støv - vurdering af hvornår noget er meget støvet. Lidt fluffy. Kan man diskutere, hvordan disse 
vuderinger bliver mere præcise og mere ensartede henover landet. Ikke bare en synsning.  
-Indeklima. Uhåndgribeligt.  Svært at komme med anden rådgivning end - prøv at flyt til et andet 
rum. Kan der være nogle, der ved mere.  
 

 Evt.  
Mette Madsen er kommet med i den miljømedicinske skrivegruppe for at få beskrevet, hvordan 
Miljømedicin skal indgå i specialet.  
Næste møde: 15/9 i Odense.  



 

 


